
آرمان ملی: پس از پاسخ منفی باشگاه پرسپولیس به 
علیرضا بیرانوند، این دروازه بان به زودی قرارداد رسمی خود 

کتور را امضا خواهد کرد. با ترا
   ماجرای فسخ 

فسخ قرارداد علیرضا بیرانوند با پرسپولیس در هفته های 
گذشته  به یکی از مباحث داغ فوتبال ایران تبدیل شده 
است؛ اتفاقی که همانند سال گذشته تکرار شد و کام هواداران 
پرسپولیس را تلخ کرد. در این ماجرا اما یک سؤال بی جواب 
وجود دارد؛  چرا باشگاه پرسپولیس به قرارداد بیرانوند الحاقیه 
و بند فسخ قرارداد اضافه کرد؟ موضوعی که خبرنگار تسنیم 
با دسترسی به قرارداد بیرانوند و الحاقیه آن، به پاسخ آن 
رسید. الحاقیه قرارداد بیرانوند روز گذشته منتشر شد اما بند 
»2« آن که مربوط به دلیل اضافه شدن این الحاقیه است، 
مغفول مانده بود. قرارداد پایه باشگاه پرسپولیس با علیرضا 
بیرانوند برای فصل بیست و سوم 15 میلیارد و 900 میلیون 
تومان و برای فصل آینده )بیست و چهارم( مبلغ 19 میلیارد و 
875 میلیون تومان بوده است. مبالغی که طبیعتا آپشن هایی 
نیز به آن اضافه می شود و این ارقام را تا 20 درصد افزایش 
می دهد. پیگیری های تسنیم نشان می دهد در قرارداد سال 
اول علیرضا بیرانوند با باشگاه پرسپولیس، میزان مجموع 
پاداش های این بازیکن 3 میلیارد و 200 میلیون تومان ثبت 
شده که بالاتر از سقف 20 درصد اعلامی برای آپشن ها از سوی 
سازمان لیگ بوده است. به همین دلیل بعد از تذکر سازمان 
پرسپولیس  باشگاه  قراردادها،  بر  نظارت  کارگروه  و  لیگ 
شدن  اضافه  با  تا  می کند  درخواست  بیرانوند  علیرضا  از 
الحاقیه ای، 20 میلیون تومان از بند اول مربوط به آپشن های 
خود را کاهش دهد تا به این ترتیب مشکل سقف آپشن های 
کره با  او به طور قانونی 20 درصد باشد. علیرضا بیرانوند در مذا
باشگاه پرسپولیس به مدیران این باشگاه اعلام می کند تنها 
در صورتی حاضر به کاهش 20 میلیون تومانی یکی از بندهای 
آپشن قراردادش می شود که این بند به قرارداد او اضافه شود؛ 
»در صورت عدم پرداخت مطالبات بعد از 15 روز از پایان 
مسابقات لیگ برتر و جام حذفی، قادر به فسخ یک طرفه 
قرارداد باشد.« موضوعی که به طرز عجیبی با موافقت مدیران 
پرسپولیس همراه و به این ترتیب الحاقیه دردسرساز تنها 
برای 20 میلیون تومان و در تاریخ 18 فروردین 1403 به قرارداد 
علیرضا بیرانوند اضافه می شود. طبق بند یک ماده 6 قرارداد 
علیرضا بیرانوند، در صورتی که بازیکن در بیش از 50 درصد 
، جام حذفی و لیگ قهرمانان آسیا حضور  بازی های لیگ برتر
داشته باشد، مبلغ یک میلیارد و 100 به او به عنوان پاداش به 
او پرداخت می شود. بندی که پس از اصلاح، در بخش دوم 
الحاقیه رقم آن به یک میلیارد و 80 میلیون تومان کاهش پیدا 
می کند تا مشکل قراردادی بیرانوند که مورد تذکر سازمان لیگ 
قرار گرفته بود حل شود. همچنین طبق بند 3 همین الحاقیه، 
بند فسخ قرارداد در صورت عدم پرداخت مطالبات تا 15 روز 

بعد از پایان فصل به قرارداد علیرضا بیرانوند اضافه می شود.
   شکایت پرسپولیس

پس از فسخ قرارداد از سوی علیرضا بیرانوند، باشگاه 
پرسپولیس با تهیه لایحه ای از این دروازه بان به دلیل فسخ 
یکطرفه قراردادش شکایت کرد. پرسپولیس در لایحه خود 

کید کرده است، الحاقیه مورد استناد بیرانوند مربوط به  تأ
قرارداد فصل جاری این بازیکن است و او تمام مبلغ قرارداد 
و آپشن های فصل جاری را دریافت کرده و به همین دلیل 
با استناد بر الحاقیه قرارداد فصل بیست و سوم، نمی تواند 
فسخ  را  قراردادش  خود  گذشته  فصول  طلب های  بابت 
کند. سرخپوشان در لایحه خود خواستار دریافت غرامت و 
محرومیت علیرضا بیرانوند شده اند و باید دید کمیته وضعیت 

چه تصمیمی در این خصوص خواهد گرفت.
   آخرین تلاش

با  کره پرسپولیس  خ داده برای مذا آخرین تلاش ر در 
بیرانوند، پنجشنبه شب گذشته تماسی بین نزدیکان این 
دروازه بان با مدیران باشگاه پرسپولیس انجام و پیشنهاد 
شد.  داده  بیرانوند  و  درویش  رضا  بین  رودررو  کره  مذا
پیشنهادی که با مخالفت مدیران پرسپولیس همراه شده و 
به نزدیکان بیرانوند اعلام شده هیئت مدیره مخالف بازگشت 
او به پرسپولیس است و به همین دلیل رضا درویش نیز 
کره ای با بیرانوند داشته باشد. اتفاقی که باعث  نمی تواند مذا
شد بیرانوند به طور کامل قید بازگشت به پرسپولیس را بزند 
کتور قرار بگیرد.  و در آستانه امضای قرارداد رسمی خود با ترا
بیرانوند که توافقات اولیه را با باشگاه تبریزی انجام داده، 
پیش نویس قرارداد خود را نیز با این باشگاه امضا کرده و ظرف 
امروز و فردا برای عقد قرارداد رسمی با مدیران این باشگاه پای 
کره خواهد نشست. بیرانوند یک پیشنهاد از لیگ  میز مذا
کتور قرارداداش را با این  روسیه دارد اما با توجه به توافق با ترا

تیم امضا می کند.
   وضعیت دیگر بازیکنان

باشگاه پرسپولیس پس از اطلاع از جدایی قطعی ترابی 
گزینه پیگیری  کرات جدی خود را با چند  و بیرانوند، مذا

کرده تا هرچه سریعتر با رونمایی از خریدهای جدید فضای 
هواداری سرخپوشان را آرام کند. پرسپولیسی ها که تا این 
لحظه فقط موفق به تمدید قرارداد مرتضی پورعلی گنجی و 
وحید امیری شده اند، علاوه بر توافق با چند بازیکن دیگر از 
جمله سروش رفیعی، عیسی آل کثیر و علی نعمتی، به دنبال 
کرات جدی با  جذب چند بازیکن سرشناس هستند و مذا
، محمدرضا آزادی،   این بازیکنان انجام داده اند. علی علیپور
مهدی لیموچی و محمدرضا اخباری چهار بازیکنی هستند 
کرات با آنها در مراحل نهایی قرار دارد و پرسپولیسی ها  که مذا
امیدوارند حداقل دو بازیکن از بین این چهار نفر را در اوایل 
کره پرسپولیس با علی  علیپور  هفته آینده رونمایی کنند. مذا
به دلیل اختلاف مالی فعلا متوقف شده و قرار است در یکی، 
دو روز آینده سرنوشت نهایی این انتقال مشخص شود. ظاهرا 
باشگاه پرسپولیس معتقد است رقم قرارداد علیپور باید کمتر 
از قرارداد ملی پوشان این تیم باشد و با ارائه پیشنهاد خود، 
در انتظار پاسخ نهایی این بازیکن است. مهدی لیموچی 
و محمدرضا اخباری که گزینه های اصلی پرسپولیس برای 
جانشینی ترابی و بیرانوند به شمار می روند، فعلا با مشکل 
امیدوار  پرسپولیس  باشگاه  اما  مواجه اند،  رضایت نامه 
است بتواند مشکل این دو بازیکن را در روزهای آینده حل 
ک و  کره با باشگاه آلومینیوم ارا کند. باشگاه پرسپولیس مذا
گل گهر سیرجان برای دریافت رضایت نامه را آغاز کرده است. 
محمدرضا آزادی دیگر بازیکن مدنظر پرسپولیس نیز با وجود 
علاقه مندی به حضور در جمع سرخپوشان، توافق نامه ای را با 
یک باشگاه اماراتی امضا کرده که باید تکلیف آن ابتدا مشخص 
کره بین باشگاه  شود. آزادی قرار است در روزهای آینده با مذا
نساجی و باشگاه اماراتی، وضعیت نهایی خود برای امضای 

قرارداد با پرسپولیس را به مدیران این باشگاه اعلام کند.
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نه بزرگ پرسپولیس به بیرانوند! 

حسن یزدانی مزد تغییر نکردنش  
را گرفت 

بهروز یاری پیشکسوت کشتی با اشاره به نبود 
دیوید تیلور در المپیک پاریس و شانس بالای 
حسن یزدانی برای رسیدن به دومین طلای 
المپیکش تصریح کرد: حسن یزدانی مزد تغییر 
نکردنش را گرفت، عدم تغییر شخصیتش بعد از 
گر قهرمان  مدال. سالها قبل کشتی گیری با اما و ا
جهان شد، هفته بعدش گفته بود باید آشپز 
شخصی ام در اردو باشد! فلان قهرمان، همیشه 
خودش را در تیم ملی تافته جدابافته می دانست 
و می خواست همیشه بدون مسابقه انتخابی در 
تیم باشد. گاهی با یک مدال و گاهی چند مدال، 
ج شان از بقیه  قهرمانان تغییر می کردند و خر
گرد محوری یا مدال  جدا می شد. آن سالها شا
محوری در تیم ملی باب شده بود، سالهای بعد 
هم اینطور بود و شکل دیگری از این جریان را 

می دیدیم ولی حسن هیچ وقت تغییر نکرد.

ویژه

گفتوگو

محمد نوری پیشکسوت استقلال و کارشناس 
گردان نکونام  فوتبال در خصوص وضعیت شا

در فصل نقل و انتقالات لیگ برتر صحبت کرد. 
    درباره انتقال محمدحسین اسلامی به 

استقلال، چه نظری دارید؟
 اسلامی از نظر من بازیکن خوش تکنیک و 
موثری است و از این رو از انتخاب مدیریت باشگاه 
و کادر فنی راضی هستم. امیدوارم اسلامی در 
استقلال روز های خوبی را به ارمغان بیاورد. باید 
تا حدودی ترکیب فصل گذشته را حفظ کنیم و 
بازیکنان موثر و باتجربه را از دست ندهیم. چرا 
برای دروازه بان ما چنین اتفاقاتی را به وجود 
می آورند؟ فصل گذشته یک حاشیه ای به وجود 
آمد و اتفاقاتی رقم خورد، اما به این اندازه نبود 
کنون به دردسر بیفتد. می خواهند  که حسینی ا
او را از استقلال دور کنند تا به خواسته هایشان 
کثر استقلالی ها می دانند که این  برسند. تقریبا ا
اتفاق از کجا سرچشمه می گیرد. یک تیم خاص 
یکی از بازیکنانش بدترین تخلف را انجام داد، اما 
بعد ها باز هم به تیم ملی دعوت شد و هیچگونه 

محرومیتی را هم برای او لحاظ نکردند. 
   درباره نقل و انتقالات باشگاه استقلال 

چه نظری دارید؟
ما خوشبختانه دارای یک مالک درجه یک 
هستیم و امیدوارم در فصل پیش رو که برای 
نخستین بار با استقلال در یک ریل قرار می گیرند 
خلیج  هلدینگ  بسازند.  را  خوبی  خاطرات 
فارس برای جذب هواداران به سمت خود، نیاز 
دارد یک بمب نقل و انتقالاتی را منفجر کنند. 
از نظر من آوردن قایدی همان بمب است که 
ک و  می تواند خط حمله استقلال را خطرنا
گر می خواهند 2 یا 3 بازیکن  ک بسازد. ا وحشتنا
معمولی به تیم بیاورند بهتر است آن ها را نیاورند 
و پولشان را روی هم بگذارند و قایدی را جذب 
کنند. امیدوارم در فصل آینده مشکلات گذشته 
را نداشته باشیم و به دور از اشتباهات داوری و 
حواشی خارج از مستطیل سبز، نتیجه را در زمین 

مشخص کنیم. 
   در خصوص قانون سقف قرارداد نظر 

شما چیست؟
 خواهشا قوانین خنده دار سقف قرارداد را کنار 
کتور  کنون تیم هایی مانند سپاهان، ترا بگذارید. ا
و حتی پرسپولیس به هیچ عنوان این قانون 
را رعایت نمی کنند و فقط برای استقلال مانع 
می شود. سقف قرارداد قانونی است که تنها در 
ایران رخ می دهد و چنین قانونی تنها به فوتبال 
ایران ضربه می زند. باید از آقای تاج بپرسند که 
آیا شما مردم رو سر کار گذاشتید یا خودتان را؟! 
اینکه چنین اتفاقاتی در قالب سقف قرارداد برای 
پرسپولیس باشد و آن را ماستمالی کنند و در 
سوی دیگر برای استقلال رخ دهد و آبی پوشان 
با محرومیت مواجه شوند، ظلم به هواداران 

استقلال است. 

نوری: 
خواهشا قوانین 

خنده دار سقف قرارداد 
را کنار بگذارید

 گرفتن سهمیه  در ژیمناستیک  
ارزش مدال طلا را  دارد

ایسنا: زهرا اینچه درگاهی صبح جمعه در 
حاشیه حضور در انتخابات ریاست جمهوری 
در جمع خبرنگاران بیان کرد: انتظارات ما از 
رئیس جمهور آینده توجه ویژه به ورزش است 
با توجه به این طیف گسترده ای که در سراسر 
که  جامعه دارد. او در پاسخ به این پرسش 
ژیمناستیک در المپیک می تواند تاریخ سازی 
گرفتن سهمیه  کرد: ما با  ؟ تصریح  کند یا خیر
المپیک تا همین جا هم تاریخ سازی کرده ایم. 
در طول 60 سال که برای حضور در المپیک باید 
سهمیه می گرفتیم غایب بودیم امسال برای 
اولین بار توانستیم سهمیه را بگیریم. یک نفر 
المپین داریم و یک داور ایرانی برای اولین بار 
در المپیک قضاوت می کند. رئیس فدراسیون 
ژیمناستیک افزود: صادقانه صحبت کنم همین 
گرفتن یک  کسب سهمیه المپیک به اندازه 
مدال طلا باید برای ما ارزشمند باشد چون رشته 
کشورهای  پایه است و  ژیمناستیک، ورزش 
دیگر سرمایه گذاری زیادی کرده اند. او در مورد 
برنامه های ژیمناستیک گفت: مسابقات زون 

مرکزی آسیا را در بهمن داریم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: مدیرعامل باشگاه سپاهان گفت: طبق آخرین حرفم 
مورایس با ما قرارداد دارد و انشا... ادامه می دهد. کار سختی 
کله تیم را تقویت کنیم، در  داریم ولی تلاش می کنیم با حفظ شا
حال بررسی گزینه ها هستیم و هواداران نگران نباشند. مهدی 
آذربایجانی در حاشیه آیین تجلیل از ورزشی نویسان نصف جهان 
در جمع خبرنگاران با تایید ادامه همکاری با مورایس، اظهار کرد: 
مورایس با ما قرارداد دارد و انشا... ادامه می دهد. از سوی دیگر 
سقف قرارداد باید رعایت شود. توسط برخی ممکن است رعایت 
نشود، همین سبب می شود برخی بازیکنان به تیم های دیگر 
جذب شوند. البته سپاهان همیشه خوش قول بوده و شفاف 
عمل کرده است. شاید اتفاقات فصل قبل نیز به دلیل همین 
کله اصلی تا جای  باشد. وی افزود: برای فصل جدید فوتبالی شا
امکان حفظ شده و با داشته ها و وضعیت موجود تیم را تقویت 
کید کرد:  می کنیم، البته کار سختی است. مدیرعامل سپاهان تا
رقابت سختی داریم، دو تیم رقیب ما در آسیا 3 برابر تیم ما ارزش 
دارند و ما هم باید سقف را رعایت کنیم. همین ستاره ها جذب 
تیم های خارجی می شوند. همیشه گفته ام بهانه ها نباید مانع 
افتخارآفرینی شوند. آذربایجانی در خصوص شرایط ادامه همکاری 
سپاهان با رضاییان و مغانلو گفت: هنوز از تیم جدا نشده اند ولی 
مغانلو پیشنهاد خارجی دارد. هواداران نگران نباشند. ما طبق 

لیست سرمربی و کادر در حال بررسی هستیم. 

بیــنالمــلل
  مشاور مالک باشگاه میلان شخصا برای بردن ستاره خط 
حمله تیم فوتبال اتلتیکومادرید به سن سیرو دست به کار شده 
کید اخیر آلوارو موراتا بر ماندن در اتلتیکومادرید  است. با وجود تأ
تا زمان بردن جام با این تیم، میلانی ها همچنان امیدوارند که 
بتوانند این ستاره اسپانیایی را به سری A برگردانند. طبق گزارش 
شبکه اسکای اسپورت ایتالیا؛ زلاتان ابراهیموویچ مشاور مالکان 
باشگاه میلان شخصا با موراتا صحبت کرده است تا نظر او را برای 
پوشیدن پیراهن روسونری در فصل آینده جلب کند. موراتا اخیرا 
کید کرد که هیچ  گرام خود تأ با انتشار یک پست در صفحه اینستا
برنامه ای برای ترک اتلتیکومادرید ندارد و می خواهد طعم قهرمانی 
پیراهن این تیم را بچشد؛ البته برخی از رسانه  ها این پست موراتا را 
با هدف تکذیب شایعه رفتنش به عربستان سعودی دانسته اند. 

با این حال طبق ادعای نشریه رلووی 
اسپانیا؛ ایبرا با موراتا تماس گرفته است. 
در همین حال جان لوکا دی مارتزیو، 
اسپورت  اسکای  شبکه  خبرنگار 

ایتالیا، مهاجم پیشین یوونتوس 
در قراردادش با اتلتیکومادرید 

اجازه  او  به  که  دارد  بندی 
جدایی می دهد و این بند 

در تابستان امسال قابلیت 
فعال سازی دارد. به موجب 
این بند، میلان می تواند با 

یورو  میلیون   13 پرداخت 
موراتا را از اتلتیکومادرید بخرد. 

افاضلی: ادعای ملی پوشان کُری خوانی است  

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کادرفنی تیم ملی  هومن افاضلی مشاور 
کید کرد هرچند قرعه تیم ملی در  فوتبال ایران تأ
مسابقات انتخابی جام جهانی سخت نیست 
ولی بازی های دشواری در پیش خواهد بود. 
هومن افاضلی در گفت وگو با تسنیم، درباره 
قرعه تیم ملی فوتبال ایران در مرحله سوم 
اظهار داشت:   2026 انتخابی جام جهانی 
قرعه  بدتر از این داریم و گروه دیگر مشکل تر 
از گروه ما هست، اما یک گروه دیگر آسان تر از 
گروه ایران است. ما در قرعه وسط قرار داریم. 
در مسابقات ملی در گروهی که آسان است 
هم دیدارهای راحت وجود ندارد. زمانی برای 
سازماندهی نداریم و بازیکنان با سه، چهار 

جلسه تمرین وارد مسابقات می شوند. این 
چند جلسه به تمرین ختم نمی شود و بیشتر 
کتیکی  ریکاوری است و نهایتا یک جلسه تا
کید بر اینکه  پشت سر گذاشته می شود. وی با تأ
بازی های آسان وجود ندارد، افزود: تیم ها امروز 
کارهایی انجام می دهند که 30 سال پیش کمتر 
صورت می گرفت. بازی های حریفان خود را 
می بینند و نفرات را آنالیز می کنند، به همین 
گر دیدارهای  دلیل فاصله ها کم شده است. ا
ملی را آسان بگیرید گرفتار می شوید. از نظر 
من، قرعه ما سخت ترین نیست ولی دشوار 
است و باید با تمرکز بالا به میدان برویم. مشاور 
کادرفنی تیم ملی خاطرنشان کرد: قطر قهرمان 

جام ملت های آسیا است و با برتری برابر ایران 
به فینال رسید. امارات همیشه در آسیا تیم 
قابل اعتنایی بوده و بازیکنان خارجی می گیرد 
که می توانند برای شان بازی کنند. ازبکستان 
از تیم های خوب آسیاست و در دور مقدماتی 
دیدیم که به آسانی نمی بازد. ازبکستان در 
جام ملت های آسیا نمایش خوبی داشت. 
کره شمالی نیز سوریه را شکست داده و به این 
مرحله رسیده است. بازی با این تیم هم آسان 
نخواهد بود و برای این مسابقه باید مسیر 
کنش به ادعای  طولانی را طی کرد. وی در وا
بازیکنان فعلی تیم ملی مبنی بر اینکه بهترین 
نسل تاریخ فوتبال ایران هستند، گفت: فوتبال 

تغییر می کند و در دوره های 8 ساله دگرگون 
می شود و نیازمندی و توانمندی بازیکنان نیز 
تغییر می کند، به همین دلیل قیاس درستی 
نیست. مسی و مارادونا را با هم مقایسه می کنند 
در صورتی فوتبال در گذشته طور دیگری بود و 
الان به شکل دیگری. اینها بحث های هواداری 
کارشناس فوتبال  است. بازیکنان، مربی و 
نیستند و بازیکن هستند. در فوتبال کُری رایج 
است و این جزو فرهنگ فوتبال است که کری 
بخوانند. کری خوانی مزه فوتبال است. ممکن 
است نسل فعلی برای قدیمی ها کُری  بخوانند 
و بگویند ما بهترین هستیم و نسل قبلی هم از 

خودش دفاع کند.

ابراهیم قاسمپور پیشکسوت فوتبال کشورمان با اشاره به 
قرعه خوب تیم ملی ایران در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی 
2026، هزینه های گزاف در فوتبال کشور را مورد انتقاد قرار داد و 

دلیل آن را سوءمدیریت عنوان کرد. 
   پرداختی ها 

ابراهیم قاسمپور عصر پنجشنبه به شرایط این روزهای 
فوتبال کشورمان پرداخت و از صرف مبالغ کلان برای بازیکنان 
بی کیفیت ابراز نگرانی کرد. ما را در این گفت وگو همراهی کنید. 
بررسی کنید در همین فوتبال چه میزان پول جابه جا می شود 
و چقدر آن درست و اصولی هزینه شده است؛ جوابی که به 
دست می آید گواه همه اتفاقات است. الان بحث نقل و انتقالات 
ح می شود. امیدوارم  داغ است و ببینید چه رقم هایی مطر
این حرف صحت نداشته باشد، اما سال گذشته شنیدم یک 

بازیکن برای رفتن به یک تیم متمول شهرستانی رقمی بالغ 
بر صدمیلیارد تومان را صحبت کرده که با توجه به شرایط 
اقتصادی و مسائل مختلف، این رقم بدون شک امسال 
افزایش هم داشته است. این پول ها از کجا و برای چه اهدافی 

هزینه می شود و چه کسی باید برابر آن پاسخگو باشد؟
   کیفیت 

فوتبال در همه دنیا مسیر رشد و پیشرفت را 
گرفته و همه کشورها سرمایه گذاری  در پیش 

کلانی در این بخش انجام داده اند، اما کیفیت 
فوتبال ما نه تنها رشد نداشته بلکه لیگ 

که پدیده ای  برتر ایران مدت هاست 
که این جای  به خود ندیده است 

این  که  فوتبالی  در  دارد.  تاسف 
همه هزینه می شود چرا نباید چند 

بازیکن پدیده و آینده دار شناسایی شوند؟ چرا نباید شاهد 
کیفیت از لیگ برتر ایران باشیم؟ متاسفانه  یک خروجی با
پول هایی که در فوتبال ایران هزینه می شود، بدون نظارت و 
بررسی است و تا این روند ادامه داشته باشد نباید و نمی توان 

انتظار معجزه داشت. 
   ارزش 

من سال ها در فوتبال حضور داشتم و بهترین دوران عمرم 
گر  را در همین ورزش سپری کردم. حرف من این است که ا
بازیکنی ارزش دارد و از سطح کیفی بالایی برخوردار است، به 
اندازه  شایستگی اش دریافتی داشته باشد اما وقتی می بینیم 
برای بازیکنان بی کیفیت این مبالغ پرداخت می شود، حرفی 

باقی نمی ماند!
خودتان حساب کنید، یک فرد سال ها 
درس خوانده و تخصص می گیرد اما در 
طول سال شاید 200 میلیون تومان هم 
بازیکن  یک  اما  باشد  نداشته  درآمد 
رقم های  باید  چرا  بی کیفیت 
چه  و  بگیرد  نجومی 
دست هایی در این 
گزاف  هزینه های 

دخیل است؟

   صنعت فوتبال 
فوتبال یک صعنت است و در همه جای دنیا طرفداران 
بیشماری دارد. شاید یک فوتبالیست در بهترین حالت در 
دوران اوج خود تنها بتواند 10 سال بازی کند و نباید منکر این 
قضیه شد اما با پرداخت  پول های بی رویه و بدون حساب و 

کتاب به شدت مخالفم. 
در این میان دست هایی وجود دارد که باعث می شود این 
مبالغ چند برابر شود. از جمله دلال هایی که فعالیت می کنند 
یا افرادی که به طرق مختلف سعی در بالابردن هزینه ها دارند 
تا سودی از این جریان ببرند. برخی  هم با ایجاد روابط ناسالم 
اهداف خاصی را پیگیری می کنند و باید دست همه آنها از 

فوتبال کوتاه شود. 
   فساد 

که پیگیری های پروند فساد در  سوال من این است 
فوتبال به کجا کشید؟ قبلا هم گفتم نباید منتظر یک اتفاق 
که همیشه در پرونده های پرسروصدا، افراد  بزرگ باشیم چرا
ح پنهان مانده و چند آدم دَم  دستی و رده پایین به  مطر

اصطلاح قربانی می شوند. 
با یک برخورد قاطع و بدون اغماض شاید این  تنها 
سیستم جمع شود که کار بسیار سختی هم خواهد بود. 
به هر حال امیدوارم فوتبال ما در مسیر درست خود قرار 
که به آن ضربه می زند، برخورد  بگیرد و با هر پدیده ای 
جدی و قاطع شود. در مورد گروه ایران در مرحله نهایی 
مقدماتی جام جهانی 2026 باید بگویم هرچند با تیم های 
، ازبکستان، کره شمالی، قرقیزستان و امارات همگروه  قطر
که این  تیم ها توان مقابله  هستیم اما نباید نگران باشیم چرا

با ما را ندارند. 

شمشیر دو لبه در استقلال 

تمدید قرارداد با نکونام شمشیر دو لبه است. با توجه به اینکه 
مدیریت جدید روی کار آمده دیگر بهانه ای نخواهد داشت و باید 
گر شرایط فنی تیم تغییر نکند در  قهرمان شود. با ماندن نکونام ا
گر تغییری در کادر فنی تیم  ادامه به ضرر باشگاه خواهد بود. ا
استقلال ایجاد نشود قطعا نتایج پارسال تکرار نخواهد شد و چه 
بسا بدتر از آن نیز رخ دهد. شهریاری و هلدینگ خلیج فارس باید 
گر به  تیم را حمایت کنند و بازیکنان و مربیان لازم را جذب کنند. ا
تیم اهمیت ندهند این نتایج دیگر تکرار نخواهد شد و ابر و ماه و 
خورشید و فلک دیگر در کار نخواهند بود. با وجود هلدینگ خلیج 
فارس چرا نباید استقلال در فصل جدید یک مربی خارجی تاپ و 
درجه یک داشته باشد؟ در فصل گذشته همه هواداران به خوبی 
می دانند که استقلال اصلا خوب بازی نکرد و ما برای فصل آینده 
کتیک تیم هستیم. قطعا دیگر نمی خواهیم  نیازمند تغییرات در تا
چنین نمایش بدی در مسابقات داشته باشیم و یک تیم سراسر 
هجومی می خواهیم. حالا که نکونام مانده باید خویشتن دار باشد 
و در نشست های خبری آرامش خود را حفظ کند و با سیاست 
گر بخواهد در هر بازی تنشی به وجود بیاورد باعث از  عمل کند. ا
گردان  بین رفتن آرامش اردوی آبی پوشان می شود. امیدوارم شا
نکونام در فصل آینده بهتر بازی کنند و این بار دیگر از کورس عقب 
کنون 2 بازیکن  نمانند. به شخصه به بازیکنان جوان اعتقاد دارم. تا
ازبک به استقلال آمدند و هر 2 در پست هافبک تهاجمی نیز بازی 
کردند و هر دوی آن ها عملکرد بسیار خوبی داشتند. بازیکنان 
جوآنکه به استقلال می آیند قطعا باید فشار زیادی را تحمل کنند. 
ما در گذشته بازیکنان زیادی از جمله آرمان رمضانی، بختیار 
رحمانی، بیت سعید و... را داشتیم که به رغم عملکرد خوب در 
تیم قبلی متأسفانه در استقلال خوب نبودند. نکونام با خرید 
زکی پور دقیقا به چه چیزی می خواهد برسد؟ تیمی که دو مدافع 
چپ توانمند دارد چرا باید باز هم به دنبال یک مدافع چپ برود. 
گر می خواهد باز هم تیم را تدافعی بچیند همان بهتر که  نکونام ا
همین الان از تیم برود. استقلال هیچگاه به دنبال بازی تدافعی 
نبوده و هواداران این تیم به دنبال بازی هجومی هستند. خواهشا 
کسانی را در رأس کار بگذارند که روی خرید بازیکن نظارت کافی 
ک ترین بخش این است که شما چیزی  را داشته باشند. خطرنا
را تصویب می کنید، اما قدرت اجرای آن را نداشته باشید. قانون 
سقف قراردادی که گذاشتند ذره ذره همه چیز را خراب می کند. 
برخی بی کفایتی ها باعث شده بازیکنانی که بی کیفیت هستند 
پول های زیادی بگیرند. در تمام لیگ های دنیا به ندرت نتایج 
بدون گل می بینیم، اما در ایران با توجه به اینکه به بازیکنان 
کثر مسابقات لیگ ایران  بی کیفیت بیش ترین مبالغ را می دهیم ا
گر می خواهند اصولی پیش  بی روح و کسل کننده دنبال می شود. ا
گر می خواهید  بروند باید این قانون را برای همه تیم ها اجرا کنند. ا
هزینه کنید و به جای دادن 100 میلیارد به یک بازیکن بی کیفیت 
پایه ها را سر و سامان دهید چرا که بعد ها همین بازیکنان جوان 

به داد تیم می رسند. 

رضارجبی
کارشناسفوتبال

: فوتبال ما از سوءمدیریت رنج می برد  قاسمپور


